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Predmet: Postupak vanjske neovisne periodiine prosudbe sustava osiguravanja kvalitete

(audita) Visokoga gospodarskog uiiHsta u KriZevcima

Oiitovanje na Izvje56e struinog povjerenstva vanjske neovisne periodiine

prosudbe sustava osiguravanja kvalitete (audita) VGUK

PoStovani,

Zahvaljujemo Vam na Izvje56u u postupku provedbe vanjske neovisne periodidne prosudbe

sustava osiguravanja kvalitete (audita) Visokoga gospodarskog udili5ta u KriZevcima, kojeg

smo zaprimili 9. lipnja 2027. putem e-mail po5te od koordinatora AZYO-a u postupku audita.

Cijeli postupak vanjske neovisne prosudbe kvalitete smatramo korisnim za na5u ustanovu pa

tako i Izvje5de strudnog povjerenstva koje 6e nam biti dobra polazna osnova za daljnje

unapredenje sustava osiguravanja kvalitete. Unatod tomu, s nekim se zapaZaryima,

preporukama i ocjenama ne moZemo u potpunosti sloZiti te se na njih oditujemo:
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Kriterij pod 3.1. POLITIKA KVALITETE

Preporuke (str. 19-20):

- Prepor1ka2 (na str. 19) ,,(I ramoj SOK-a potrebno je ukljuiiti veti broi dielatnika, iime

bi se srnanjila preopteretenost nekih ilanova"

Oiitovanje: Pravilnikom o unutarnjem sustavu osiguravanja kvalitete VGUK iz2011. bio

je propisan ve6i broj dlanova Jedinice za osiguravanje kvalitete i strudnih tijela Jedinice, Sto

se pokazalo nefunkcionalno te je broj dlanova jedinice i strudnih tijela smanjen Izmjenama

i dopunama Pravilnika20l6. (obja5njeno tijekom audita).

- Preporuka 5 (na str. 20) ,,Revidirati Priruinik za osiguravanie i unapredivanje kvalitete

YGUK-a u kojem bi bili defi.nirani vremenshi termini provodenia alctivnosti."

Oiitovanje: U prirudniku kvalitete VGUK svaka aktivnost ima definirane wemenske

termine provodenja pod ,,Dinamika provedbeoo. Medutim, revizija Prirudnika svakako je u

planu, Sto je utvrdeno i unutarnjom prosudbom kvalitete, o demu je Povjerenstvo bilo

informirano.

- Preporuka 8 (na str. 20) "(Jvesti lcriterije za odabir predstavnika studenata i

gospodarstvenika za Jedinicu za osiguravanje i unapreilivanie kvalitete

Oiitovanje: Studentske predstavnike predlaZe Studentski zbor i pri tome uglavnom

predlaZe najbolje studente koji su voljni aktivno sudjelovati u radu Jedinice. Smatramo da

bi uvodenje definiranih kriterija za odabir studenata i predstavnika gospodarstvenika koji

su voljni aktivno sudjelovati u radu jedinice ote1alo postupak izhoru dlanova Jedinice i

strudnih tijela (postupak odabira obja5njen tijekom audita).

- Preporuka 9 (str. 20) ,,Preporukn je da ilan jedinice za kvalitetu, koja ie (su)odgovorna

za lcreiranje/reviziju/poboljianje dokumenata i procesa SOK-a, niie ukliuien u proces

unutarnje prosudbe SOK-a, kojim se proujerava njihova l<valiteta."

Oiitovanje: Smatramo da se nije prihvatilo obja5njenja voditeljice Jedinice za kvalitetu da

je Prirudnikom definiran postupak unutarnje prosudbe (str.44- 46 Prirudnika) te se izmedu

ostalog navodi ,,unutarnju produbu provodi voditeli Jedinice s joi nekoliko ilanova

tima..." te da ,,aktiynosti koje provodi voditelj (misli se koje su u nadleZnosti voditelja

Jedinice) ocjenjuju ilanovi Jedinice i predsjednici struinih tiiela Jedince". Uvijek se pazi

da djelatnici koji provode unutarnju prosudbu budu nezavisni od onih aktivnosti i/ili osoba

koje se ocjenjuju, koliko god je to mogu6e s obzirom na odnos broja djelatnika i internih

auditora. Takoder je kod unutarnjeg audita vailna uloga Voditelja Jedinice da educira

imenovane auditore kako provesti audit te daizradrplan provodenja audita i na kraju sastavi

konadno izvje56e. Praksa pokazuje da i kod drugih VU u internim auditima takoder



sudjeluju i voditelji sustava kvalitete. Sve to je obja5njeno i u Zawsnom izvje56u o

unutamjoj prosudbi kvalitete koje je Povjerenstvo dobilo na uvid i tijekom audita.

- Preporuka 10 (str. 20) ,,Potrebno je uvesti/planirati /iksni proraiun za edukacije

nastavno g i administrativno g os oblj a "

Oiitovanje: Nastavno i nenastavno osoblje kontinuirano se educira, a pojedine edukacije

(radionice) organiziralu se na Udili5tu. Ne vidimo ruzlogza uvodenje fiksnog proraduna po

osobi jer se djelatnici upu6uju na edukacije prema uodenoj potrebi i prilici. Npr. pojedini

djelatnici moraju periodidno obnavljati svoje certifikate (npr. strudnjak za javrunabavu) i
upuduju se na propisanu dodatnu edukaciju pa bi fiksni proradun u pojedinoj godini mogao

biti premali, a u drugoj neiskori5ten.

Kriterij pod 3.2. PLANIRANJE I UPRAVLJANJE

Zapailanja i zakljuiak (str. 22-23) :

' ZapaLanje 3 (str. 20) ,,Premda je Priruinikom definirano da se SOK temelji na PDCA

ciklusu, nedostaju dokazi (imjeita i aktivnosti) usrujereni na poboljianja."

Oiitovanje: Provode se sustavne analize u skladu s aktirmostima i procesima definiranim

Prirudnikom i pripadaju6im indikatorima/pokuateljima te se odredena poboljSanja

temeljem toga i ostvaruju. Neki primjeri tj. dokzi su navedeni i u Zavr5nom izvjesdu

unutarnje prosudbe (str.62163), a odredenirezultati (u skladu s GDPR) objavljuju se javno

na web stranici Udili5ta pod Aktivnosti i postupci te pod Interna izvjesda u Sto je

Povjerenstvo imalo wid. Zasve analize te navode u lnternom izvje56u s unutarnje prosudbe

Povjerenstvo je moglo zatraiiti dokaze u skladu s nadelima za audit (prirudnik za audit,

AZYO, sh. 6.) i bili bi predodeni.

- ZapaLanje 19 (str. 22) ,,(Jvid u ishode uienja i naiine proujere na Specijalistiikom

diplomskom struinom studiiu Menadiment u poljoprivredi nije bio mogut tijekom postupka

audita jer dokument nije bilo mogube otvoriti."

Oiitovanje: Nije nam bilo poznato da dokument nije bilo mogu6e otvoriti, ako se to i
dogodilo, sigurno nije bilo namjerno, a nitko nas u wijeme postupka nije na to upozorio.

Smatramo da ako je i do5lo do tehnidke pogreske, Povjerenstvo, odnosno AZVO
koordinator je trebao zatraiiti da se pristup omogudi (Prema Prirudniku i Pravilniku zaaudit

AZYO-a), kao Sto je to udinjeno u sludaju informacijskog paketa na engleskom jeziku o
mogudnostima studiranja na VGUK zakojitakoder poveznicau jednom trenutku nije bila
funkcionalna te smo na zahtjev AZVO koordinatora to omogu6ili (mail od,07 .04.202I.)



- Zapailanje 28 (str. 23) ,,Strateiki plan znanstvenih i struinih istraiivanja ukliuiuje

razliiita podruija, u kojima I/GUK vidi mogutnosti ramoja (npr. u strateikom planu je

dostupna informacija da se priprema projeh za osnivanie Centra za istraZivanje i transfer

tehnologija u poljoprivredi i Laboratoriji za analizu organskih gnoiiva unutar Ramoinog

centra i tehnoloSkog parka KriZevci poietkom 2019. - ovaj projekt prijavljen je na natjeiaj

Ministarstva znanosti i obrazovanja ,,Priprema IRI infrastrukturnih projekata"). Medutim

ta podruija nisu povezuna s odgovornim katedrama / ili utanstvenim skupinama unutar

VGUK-a.

Oiitovanje: Nije razvidno na temelju dega se zakljuduje da ta podruiia nisu povezana s

odgovornimkatedrama/ili znanstvenim skupinama unutar VGUK-a. Kod pisanja StrateSkog

plana znanstvenih istraZivanja upravo su vodene rasprave/sastanci na katedrama i katedre

su dostavile svoje prijedloge. Kasnije se pri prijavi i/ili provodenju projekata ukljuduju

pojedini dlanovi neke katedre, ali i razlilitrh katedri dije je znanstveno i strudno podrudje

rada vezano uz konkretan projekt. O ovoj temi raspravljano je i za wijeme audita i

koordinator zazrranost je isto obrazlolio.

- Zapailanje 33 (str. 23) ,,VGUK nema definirane kljuine pokazatelie uspjeinosti na razini

ustanove i imjei1a o niihovom prateniu."

Oiitovanje: Prema Prirudniku kvalitete, VGUK ima definirane kljudne pokazatelje

uspjeSnosti tj. ,,indikatore" kvalitete i izraduje izvjesia o njihovom pra6enju u skladu s

dinamikom provedbe.

Preporuke (str, 23-24)z

- Preporuka 2 (str. 24) ,,Potrebno je voditi zapisnike na svim sastancima i dostavliati ih

svim sudionicima, a po potrebi i urudibirati ."

Oiitovanje: Nije razvidno na temelju dega je donesena ova preporuka. Smatramo da nije

utemeljena. Povjerenstvo od nas nije zatrailio na uvid niti jedan zapisnik. Zapisnici sa svih

sastanaka Jedinice i odbora se vode, dostavljaju svim sudionicima (Sto je potwdio i vanjski

dionik SOUK-a VGUK u razgovoru s Povjerenstvom) te takoder urudZbiraju. Takoder,

vode se i urudZbiraju i ostali zapisnici npr. sa sastanaka katedri, zapisnici vezani uz

odredene aktivnosti (npr. razgovori s odgovornim osobama temeljem provedenih analizaili

prituZbi studenta i sl.).

- Preporuka 4 (str.24) ,,Za nove vanjske suradnike organizirati prethodne radionice ili

,,nastupno" predavanje i anketiranje studenata o potenciialnom nastavniku."
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Oiitovanje: Svi vanjski suradnici koji se ukljuduju u nastavni proces VGUK moraju imati

vaileli izbor u nastavno ili naslovno nastavno zvar4e, Sto podrazumijeva da su i odrlali
nastupno predavanje.

Preporuka 5 (str. 24) ,,Izraditi godiinje planove edukacija, ostvarivanja mobilnosti,

odlazaka na konferencije, simpozije i seminare te pratiti njihovu realizaciju."

Oiitovanje: Radionice/edukacije koje se organiziraju u VGUK planiraju se pravowemeno,

a provode se redovito u sklopu tjedna cjeloZivotnog udenja, ali i prema potrebi (npr.

edukacija za on-line nastavu). Unaprijed su najavljene nastavnicima i obavezne su za sve

nastavnike. VGUK podrlava osobne interese za usavr5avanjem i financijski podupire

nastavnike i nenastavno osoblje. Ove edukacije se najdesie ne planiraju unaprijed jer ovise

o trenutnoj ponudi edukacija i potrebamazaedukacijomzaodredeno radno mjesto.

Za stipendije za mobilnost obavezno se raspisuju nadedaji zanastavno i nenastavno osoblje

te za studente, a oni prema vlastitom interesu predlaiu destinaciju svoje mobilnosti, Sto se

ne moZe unaprijed planirati! Planira se i zna se unaprijed koliko stipendija je osigurano za

odredeno razdoblje, i naravno, za svaku ak. god. utwduje serealizacija.

Odlazak na konferencije, simpozije i seminare odobrava se svakom nastavniku koji na

konferenciji ili simpoziju ima izlaganle (oralno ili poster), a ukupni iznos koji za tu svrhu

nastavnik moZe godi5nje potro5iti je 5.000,00 HRK za skupove u Hrvatskoj, odnosno

8.000,00 HRK za skupove u inozemstvu. Autori su uglavnom tek odredeno vrijeme pred

sam skup obavjeBteni o prihva6anju rada i sudjelovanju na skupu. Osim toga, realizacija

edukacija, mobilnosti, odlazakana konferencije i sl. prati se temeljem aktivnosti definirane

Prirudnikom kvalitete (str. 29. 4.5.4.2. Analiza cjeloZivotnog udenja i usavrsavanja

nastavnika) te se podaci unose svake tri godine u Katalog kompetencija nastavnika.

Preporuka 6 (str. 24) ,,Nerealizirane ciljeve iz prethodne godine obuhvatiti u akcijskom

planu za narednu godinu."

Oiitovanje: To se radi kontinuirano i vidljivo je iz dokumenata Godiinji plan aktivnosti

Jedinice i Realizacija godiilnjeg plana alctivnosti Jedinice. dinjenica je dase dokument ne

zove Akciiski plan aktivnosti ve1 Godi\nji plan aktivnosti na kojem se temelji dokument

Realizacija godiinjeg plana aktivnosti Jedinice. Dokument Realizacija Godiinjeg plana

aktivnosti Jedinice za osiguravanje i unapredivanje kvalitete na VGUK za 2019/2020.

godinu bio je dan na uvid Povjerenstvu i voditeljica jedinice je tijekom audita pojasnila

nadin pnkaza podataka u dokumentima.

Preporuka 8 (str. 24) ,,Trebalo bi jasno de/inirati postupak revizije studijskih programa."



Oiitovanje: Postupak revizije studijskih programa vrlo je jasno definiran Prirudnikom koji

je dan na uvid Povjerenstvu (str. 38. Prirudnika), i svi postupci revizije provode se upravo

prema tom postupku, o demu postoje pisani tragovi, dokumenti i u konadnici odluke koje

donosi Strudno vije6e VGUK. Smatramo da ni ovdje Povjerenstvo nije postupilo prema

nadelima audita i nije temeljilo preporuku na dokazima.

- Preporuka L6 (str. 24) ,,[/G(JK bi trebao priprerniti petogodisnji plan zapoiljavania iz

vlastitih prihoda, a plan i injei1a o realizaciji bi trebalo izradivati na godiSnioi razini."

Oiitovanje: Smatramo da u nadleZnosti Povjerenstva nije da savjetuje kako Udili5te treba

raspolagati s vlastitim prihodom! Vlastiti prihod uglavnom se koristi za matetijalne

trojkove te za pr edfrnanciranj e i sufi nancir arye r azliditih proj ekata.

Kriterij pod 3.3. PROVEDBA I PRAdENJE

ZapaLanja i zakljuiak (str. 25'26)z

- Zapailanje 2 (str. 25) ,,Uiili1te provodi studentsko ocjenjivanje nastavnika i predmeta te

vrednovanje struino adrninistrativnih sluibi. Izujeiia o vrednovaniu nastavnika i
predmeta postoje i djelomiino su objavljena. Prema Priruiniku za osiguravanie i

unaprjedivanje kvalitete ona se trebaju provoditi semestralno, ali nisu predoieni dokazi da

je doista tako."

Oiitovanje: Navedene se aktivnosti kontinuirano provode tj. semestralno, ali se tezultati

prikazuju za cijelu akademsku godinu i nastavnici dobivaju ocjene za cqebt akademsku

godinu. Javne objave su grupne u skladu s GDPR-om. Iznimka je prethodno razdoblje

pandemije, Sto smatramo da svakako treba uzeti u obzit.

- ZapaLanje 4 (str. 25) ,,Na (Jiiliitu je ramijen sustav mentorstva. Uveden ie i sustav

kolegijalnog opaZanja nastavnika; neka su opaiania provedena, ali se ne provode

organizirano i sustavno. "

Oiitovanje: Organizirane su radionice i u tijeku je sustrudnjadko opaZanje, no nije se u

potpunosti odvijalo prema zacrtanom planu zbog pandemije, o demu je Povjerenstvo bilo

informirano na sastanku s nastavnim osobljem, mentorima, voditeljima i koordinatorima

strudne prakse. S obzirom na dinjenicu da se od oifika2020. nastava provodila uglavnom

on-line s kra6im razdobljima kontaktne nastave koja se provodila uglavnom samo zavjeZbe

i strudnu praksu, plan sustrudnjadkog opaLanjanije se mogao provesti u cijelosti, nego samo

u navedenim kradim razdobljima kontaktne nastave. Smatramo da se ove okolnosti trebaju

uzeti u obzir.



Zapailanje 10 (str 25126) ,,Konlcretna imjeiea o ukljuienosti studenata u istrqiivanja i
obiavliivanie radova s profesorima nisu vidljiva na web stranicama (ova aktivnost se samo

spominje u Imjei1ima VGUK-a Ulcratko o VGUK-u i Imjei1e I/GUK SOK-a 2020-21, ali
ne postoje dokazi: radovi, projekti, imena studenata)."

Oiitovanje: VGUK 6e kao dobru praksu prema preporuci Povjerenstva ubudu6e na web

stranici istaknuti (nabrojiti) radove sa studentima, no mi5ljenja smo da nam to ne moZe biti

nedostatak pri auditu jer obaveza istog ne postoji, a dokazi postoje, ali na Zalost, tijekom

audita nisu bili zatraienina uvid.

Zapailanie 11 (str. 26) ,.,U2 ERASMUS, VGUKprovodi razliiite nacionalne projekte te dva

medunarodna proielcta Qnterreg Hrvatska-Madarska) koji su u tijeku. Dio web stranica

VGUK-a posveten ie provedbi telaftih i zavrsenih projekata. Opisi projekata, trajanje,

financiranje i odgovorne osobe nisu ujednaieni."

oiitovanje: Zainformacije o projektu zaduZeni su voditelji projekta. dinjenica je da nema

zadane forme, i ne smatramo da je ona nuZna.

Zapai,anie 15 (str. 26\ ,,ALUMNI udruga je osnovana, ali njezine su aktivnosti slabo

vidljive na web stranicama VG(JK-a."

Oiitovanje: Nije istina da su aktivnosti ALUMNI slabo vidljive, jer o svakoj vainijoj

aktivnosti objavljene su obavijesti na naslovnoj stranici Udili5ta pod Novosti i Dogadanja,

a dinjenica je da iste objave nisu objavljene i u rubrici ALUMNI, Sto 6e ubudu6e biti.

ZapaLanie 19 (str. 26) ,,U imjeitirna o realizaciji trebali bi biti navedeni pokazatelji i
vremenski rokovi te opis i status alctivnosti."

Oiitovanje: Ve6 je obja5njeno ranije da izvjesia orealizaciji postoje (Realizacija godiinjeg

plana aktivnosti SOUK-a |/GUK), precizno su navedeni pokazatelji, odgovorne osobe i

wemenski rokovi te status planirane aktivnosti. Smatramo da se ovo zapaLanje temelji na

subjektivnosti auditora koji je obrasce i oblik izvjellausporedivao sa izvje56ima u vlastitoj

instituciji. Napominjemo da obrasci nisu zakonom propisani i da svako VU ima slobodu

kreirati ih na svoj nadin. YaZnoje da su dionicima tj. korisnicimarazamljivi. To je bilo i
dodatno obja5njeno na upit dlana Povjerenstva voditeljici Jedinice, a obja5njenje odito nije

uzeto u obzir. I ovdje smatramo da dlan Povjerenstva nje bio objektivan i nije po5tivao

krited audita ..ftijekom postupka audita, ilanovi poujerenstva vode se naielom

nepristrano sti i obj ektiynosti " .
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Preporuke (str.Z7)l

- Preporaka 2 (str. 27,) ,,Omogutiti dostupnost svih informacija na engleskoi verziii

mreZnih stranica."

Oiitovanje: Preporuka je nejasna. Sto znadi svih informacija? Na stranici se nalaze

informacije koje smatramo bitnima za zunteresirane strane korisnike.

- Preporuka 4 (str.27) ,,Omogutiti pedagoiku edukaciju za zainteresirane nastavnike, a za

sv e o r gani zir ati pr e d av anj a z a p o b o lj i av anj e di dahi i ko -m e t o di i kih ko mp et encii a. "

Oiitovanje: VGUK kontinuirano organizira radionice za nastavrike, a najmanje jednom

godi5nje tijekom Tjedna cjeloZivotnog udenja. OdrZavane su radionice za sve nastavnike

Sto je i navedeno u izvje5du internog audita, a nastavnici se usavr5avaju i pojedinadno

(dokazi u Katalogu kompetencija). Primjeri su bili navedeni i u Internom izvje56u te

Katalogu kompetencija Sto je Povjerenstvo dobilo na uvid. (Npr.: radionica Ishodi uienia i

vrednov anj e u vis okom o br azov anju, VGUK, 26. i 27 . rujrra 2017 . Vr ednov ani e i suradniiko

opaianje u visokom obrazovanjz, VGUK, ll. i 12. rujna 2018. Suradniiko opaianie u

visokom obrazovanja, VGUK, 4. listopada 2019.). Tijekom pandemije organizirano je

nekoliko radionica i uspjesno je provedeno osposobljavanje svih nastavnika za on-line

nastavu i rad na platformi koju su prethodno studenti u anketi odabrali kao najprihvatljiviju.

O navedenom se razgovaralo s Povjerenstvom tijekom provodenja audita (npr. s upravom

Udili5ta). Dakle, Udili5te omogu6ava i nadalje 6e omogudavati pedago5ku edukaciju za sve

nastavnike, ai za one posebno zainteresirane!

- Preporuka 7 (str. 27.) ,,Nastavnike poticati na kontinuiranu provedbu postupka

samovrednovanja, kako bi rezultate koristili za unapredenje kvalitete svoga rada."

Oiitovanje: To se redovito radi svake tri godine prema Prirudniku kvalitete. Napravljeno

jazadrrleiobjavljeno za20l7/20l8.godinuBtojePovjerenstvoipotwdiloauditom(vidljivo

u Zapalanjima i zakljudku na str.25, todka 4lzvjella Povjerenstva) te 6e se 202012021.

godine ponovo provesti tj. u postupku je provodenja.

- Preporuka 8 (str.27) ,,(Jtvrdeno je da postoii sustav mentorstva nastavnik-student, ali ie

potrebno sustavno izrailivati injeita s mentorslcih sastanaka. Potrebno ie izradivati

imjei\a o realiziranim aktivnostima vezanim za primjedbe i prijedloge prila,ryliene kroz

mentorske sastanke."

Oiitovanje: To se redovito radi te se izvje5da svaki semestar predaju prodelnicima studija.

Povjerenstvo nije zatraLilo dokaz. Takoder se izraduju izvje!6a i vode zapisnici o

realiziranrm aktivnostima vezanim za pimjedbe i prijedloge prikupljene kroz mentorske
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sastanke. Medutim, ni za to Povjerenstvo nije zaffaLilo dokaz, iako je na sastanku sa

Sefovima katedri dan jedan takva primjer te smatramo da je preporuka neosnovana.

Preporuka 11 (str. 27) ,,ERASMUS koordinator bi trebala biti osoba zaposlena na

VGUK."

Oiitovanje: dinjenica da ERASMUS koordinator nije osoba zaposlena na VGUK nije do

sada utjecala na kvalitetu podr5ke koju potencijalni korisnici stipendija za mobilnost mogu

odekivati od ERASMUS koordinatora. ERASMUS koordinatoricaje svakodnevno prisutna

na Udili5tu te je i na druge nadine dostupna. Osim toga, osobe koje su zaposlene na VGUK
ve6 imaju puno zadulenje pa ih ne bi bilo mogude jo5 dodatno opteretiti ovim zahtjevnim

poslom, Sto je i Povjerenstvo uodilo (Zapai:anje str. 23). Erasmus koordinatora Udili5te

plala iz vlastitih sredstava, a kvaliteta rada ne ovisi o tome obavlja li se taj posao u okviru

ugovora o radu ili ugovora o djelu!

Preporuka 13 (str. 27) ,,Na web stranici postoji rubrika o udruzi ALUMNI, ali su

informacije o aktivnostima nedostatne. Potrebno je sve informacije o udruzi objavljivati u

i toj rubrici u svrhu vebe transparentnosti, Potrebno je voditi zapisnike na sastancima te

odlukama i sauietima utjecati na poboljiavanja SOK-a. Predstavnik ALUMNIJA bi trebao

biti ilan tima za promidibu Visokog uiiliita,,
Oiitovanje: Udruga ALUMNI VGUK samostalno ureduje rubriku koja se odnosi na

njihove aktivnosti. Koliko nam je poznato, Udruga vodi zapisnike na sastancima, no odito

ne smatraju da je potrebno zapisnike objavljivatr na web stranici. O aktivnostima udruge

objavljuju se obavijesti na stranicama VGUK i o tome ima dosta primjera

ao+160.+ro%C4%9lendan+VGUK), no one nisu objavljene i u rubrici ALUMNI, ved na

glavnoj stranici, gdje su vidljivije. Smatramo korisnim preporuku da se ubudu6e sve

aktivnosti ALUMNI objavljuju i u rubrici ALUMNI, gdje bi bile trajno vidljive. Pojedini

dlanovi ALUMNI sudjeluju u promidZbi VGUK, zaito jebio i naveden primjer na sastanku

Povjerenstva s predstavnicima ALUMNI, ali nisu stalni dlanovi tima, vei se ukljuduju

prema potrebi i mogudnostimavezanimuz njihov posao i obaveze.

- Preporuka 14 (str.27) Potrebno je razvijati suradnju s gospodarskim okruijem u podruiju
znanstvenog istraZivanja i primjene novih tehnologija, s naglaskom na medunarodnu

s ur a dnj u i fi n an c i r anj e kr o z m e dun a r o dn e pr oj e kt e

Oiitovanje: Smatramo da Udili5te to upravo i radi. Trenutno provodi dva velika projekta u

okviru Podmjere 16.1. Suradnja, iz programa Ruralnog razvoja koja je financirana EU

sredstvima te je VGUK na jednom projektu odgovorna osoba, a na drugom partner. Radi se
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o suradnji izmedu znanstvene ustanove, gospodarstva i lokalne zajednice. Ovo je navedeno

u dokumentu VGUK ukratko (str. 23) i Zavr5nom izvjeS6u unutarnje prosudbe (str. 15).

Kriterij pod 3.4. PROCJENA

ZapaL,anja i zakljuiak (str. 28-29):

- Zapail,anje 1 (str. 28) ,,Uiiliite ima definiran postupak unutarnje prosudbe, iako ie on

dosta sloZen i dugotrajcm. Cla, poujerenstva za interni audit je istovremeno i ilan Jedinice

za kvalitetu."

Oiitovanje: Proces tj. postupak provodenja internog audita je propisan Prirudnikom

kvalitete i na taj nadin je i proveden. Moguia su pobolj5anja, medutim ve6 je ranije

argumentirano i smatramo da to Sto j e dlan povj erenstv a za rntemi audit istovremeno i 61an

Jedinice za kvalitetu ne predstavlja problem niti ikakva sukob interesa (obja5njenje na str.

2).

- Zapa\,anje 10 (str.29) ,,Prema Priruiniku o osiguravanju kvalitete iz 2017., str. 30,

4.6.1.1. P)STUPAK VREDNOVANJA RADA STRUCNO ADMINISTRATIVNIH SLUZBI I

UPRAVE VGUK, u dijelu Postupak provodenja aktivnosti, anketiranje se provodi medu

studentima i zaposlenicima, vrednovanje se provodi jednom godiinie, u dijelu Dinamika

provedbe se navodi da se aktivnost provodi svake dviie godine."

- Oiitovanje: Smatramo to tehnidkom pogreskom koju smo uodili i mi prilikom internog

audita i to naveli kao jedan odrazlogarevizlje Prirudnika (str. 13 i str. 58 Zavr5nog rzvje\la

unutamje prosudbe kvalitete). Kao i kod ostalih definiranih aktivnosti i rokova, uvijek smo

se pridrZavali onoga Sto piSe pod,,Dinamika provedbe" Sto znadi da se ova evaluacija radi

svake dvije godine. Isto obja5njenje bi Povjerenstvo dobilo da ga je zatraLllo prilikom

audita.

- Zapai,anje 11 (str. 29) ,,U prikazu rezultata Evaluaciiskct anketa menadZmenta 2020. (na

poveznici Interna izujeita) prikazani su rezultati/ grafiiki prikazi s podacima 2017./2020.;

neclostaje 2019. godina (ako sevrednoyanje provodi svake druge godine) ili ostale godine

(alro se vrednovanie provodi svake godine)."

OiitovanjezPrikazseodnosinaakademskegodine20lTl20ls. i20l9l2020.ti.napravljena

je usporedb arezultatasa svrhom provodenja potrebnih pobolj5anja. Radi se samo o nadinu

prikaza tj. neprecizno opisanom razdoblju evaluacije Sto iemo svakako popraviti.

Smatramo da su se te nejasno6e mogle razmotriti prilikom audita, no o tome se nije

raspravljalo. S obzirom na to da su rezultati 201912020 bili bolji, nismo uodili nuZnu potrebu

za uvodenjem nekih promjena ili pobolj5anja'



Zapai'anie 12 (str. 29) ,,Nedostaju sustavne qnalize temeljern kojih bi se vriila
poboljianja."

Oiitovanje: Provode se sustavne analize, kako je ved ranije obja5njeno, u skladu s

aktivnostima i procesima definiranim Prirudnikom i pripadaju6im indikatorima

lpokazatellima te se odredena pobolj5anja temeljem toga i ostvaruju. Neki primjeri su

navedeni i u Zavrinom izvje56u unutarnje prosudbe (str. 62163) Npr. ,,Prirnjeri su nekih

inovaciia na temelju izlaznih anketa i provedenih analiza SOtIK-a: izmjene u ECTS

bodovima na poiedinim predmetima (npr. povetanje broja ECTS na predmetu Osnove

polioprivredne ekonomike na l.godini studija); inovacije i poboljianja po pojedinim

predtnetima; uvedenpredmet Osnove biometrike i rnetode izrade zavrinog rada; provedena

je evaluacija prograrna cjeloiivotno uienja; napravljena poboljianja kod vrednovanja i
formiranja konaine ocjene pralae na pojedinim predmetima; preraspodjela ECTS bodova

u 6. semestru iimie i zavrlni rad dobio ECTS bodove; revidiranje i unapredivanje provedbe

i vrednovanja IPZ; na temelju niske prolaznosti studendta na pojedinim predrnetima

uvedeni su propedeutiihi predmeti lruko bi se pomoglo studentima u savladavanju

nastavnog gradiva; nakon anketiranja studenata o zadovoljstvu s online nastavom do1lo se

do saznania preko koieg posluiitelja su studenti najzadovoljniji s nastavom (Microsoft

Teams) te su odriane radionice za nastavnike za rad upravo na tom posluZitelju; prerna

raniiim preporukarna zq poboljianje (primjedbe studenata) zaposlena je knjiZniiarka na

puno radno vrijeme; kao rezultat analize ankete o permanentnom usavriavanju nastavnika

svake tri godine revidira se Katalog kompetencija u kojem se nalaze podaci o napredovanju

i usavriavaniu nastavnog osoblja i dr. Zasve analize koje su navedene u Zavr5nom izvjeS6u

unutamje prosudbe Povjerenstvo je moglo zatrailiti i dokaze u skladu s nadelima

navedenima u Prirudnilan za attdit AZYO-a (auditom se proujeravaju podaci iz imjei1a o
unutarnjoj prosudbi... " .

Ztpail,anie 13 (str. 29) ,,Detaljno Imjei1e o znanstvenoj i struinoj djelatnosti VGUK-a za

razdoblje od 2017. do 2020. godine, koje se navodi i u Imjeitu o unutarnjoj prosudbi

sustava osiguravanja kvalitete na [/isokom gospodarskom uiilistu u KriZevcima (VGUK),

na stranici 49, niie bilo javno dostupno do trenutka posjeta poujerenstva VGTJK-u, a nije

niti medu nalwtadno do s tavlj enim dokumentima P ouj erens tyt,t. "

Oiitovanje: iinjenica je da je Izvje5de o znanstvenoj i strudnoj djelatnosti VGUK-a za

razdoblje od 2017. do 2020. godine napisano i temeljem njega je napravljen audit

znanstvene aktivnosti Udili5ta prilikom provodenja Internog audita, ali nije bilo javno

objavljeno. Medutim, Povjerenstvo ga nije ni zatraZilo kao dodatnu dokumentaciju, a da je,



bilo bi im dano na uvid. Smatramo da je Povjerenstvo propustilo zalraLiti dokaz, odnosno

koordinator u postupku audita je mogao od Udili5ta zatraLitr dopunu dokumentacije

(navedeno u Prirudniku za audrt AZYO-a).

Preporuke (str. 29-30)

- preporuka 1 (str. 29) ,,Clon poujerenshta za interni audit ne bi trebao biti istovremeno i

ilon Jedinice za kvalitetu, kako bi se izbjegao sukob interesa."

Oiitovanje: Oditovanje na tu preporuku obja5njeno je ranije (str.2 i na str. 9). Osim toga,

smatramo da dlanovi Jedince bolje poznaju sustav i procese i bolje mogu napraviti audit.

Kao 5to je ve6 ranije istaknuto, pazllo se da se rzbjegne sukob interesa kad su se imenovali

dlanovi tj. timovi za audrlkako je i definirano Prirudnikom.

- Preporuka 6 (str. 30) ,,(ljednaiiti komunikaciju sa studentima, sve obavijesti stavljati u

rub riku na w eb -s tranicctma. "

Oiitovanje: VGUK ima vrlo dobru komunikaciju sa studentima, op6e obavijesti su na

stranici pod Obavijesti iz referade, a svaki nastavnik komunicira sa studentima na nadin koji

smatra najprihvatljivijim za odredenu grupu studenata i ne smatramo potrebnim da nadin

komunikacij e bude unifotmiran.

- preporuka 8 (str. 30) ,,Preporulra je unaprijediti informiranje dionika o rezultatima

studentskih anlrcta (razmotriti mogutnosti objavliivanja rezultato no webu ili na zaititenim

stranicama: prvih nekoliko najbolje ocijenjenih moie moida biti obiavlieno s punim

imenom i prezimenom, a ostali samo numeraciiom)."

- Oiitovanje: VGUK objavljuje zbirne podatke u skladu s GDPR-om, a najbolje ocjenjenim

nastavnicima prema Pravilniku o nagradivanju to je jedan od kriterij azadobivanje nagrade.

Smatramo dabez obzira na postignute ocjene, javno objavljivanje ocjena nastavnika ne bi

bilo u skladu s GDPR-om. Osim toga, kako je bilo i objaSnjeno prilikom audita (prvi dan

audita), to bi moglo uzrokovati nezadovoljstvo kod pojedinih nastavnika jer statistidki je

dokazano da oni nastavnici koji imaju velik broj studenata (npr. 50 i vi5e) nikad nisu tako

dobro ocijenjeni kao nastavnici s malim grupama npr. 10 i manje studenata), Sto ne znadi

da su lo5iji, ve6 je uzorakispitanika vedi pa je i raspr5enost ocjena ve6a. Takoder smatramo

da je ovdje dlan Povjerenstva bio previ5e subjektivan usporedbom nadina rada, objave

rezultatai nagradivanja u VGUK i vlastitoj instituciji (...pnih nekoliko najbolje ocijenjenih

moie moiila biti objavfeno s punim imenom i prezimenom, a ostali samo numeracijom,

tako mi radimo'). Time je opet namseno nadelo objektivnosti Povjerenstva.
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- Preporuka 14 (str. 30) ,,Uvesti qnketu o zadovoljstvu zaposlenikn radom uprave i
zajedniikih sluZbi."

Oiitovanje: Nije razvidno od kuda ova preporuka, s obzirom na to da je Povjerenstvo ve6

dalo zapaZanja o provodenju upravo ove ankete (pod todkom 3.4. Procjena, Zapailanje lO i
11 str. 29 IzvjeSla Povjerenstva) koja se provodi u VGUK prema Prirudniku (str. 31

Prirudnika todka 4.6.1.1.) na Sto smo se oditovali u gomjem tekstu na str. 9 i 10).

- Preporuka L5 (str. 30) ,,Uskladiti/ujednaiiti dinamiku provedbe ankete o zadovoljstvu

radom uprave i zajedniikih sluibi te uskladiti s objavljenim dokumentima tj. provoditi

prerna Priruiniku."

Oiitovanje: Ovo je ved ranije bilo spomenuto vi5e puta i na to smo se ve6 oditovali na str.

9 i 10. Radi se o tehnidkoj pogresci prilikom pisanja Prirudnika Sto 6e se revizijom popraviti.

Medutim, dinamikaprovedbe jasno je napisana i ona je relevantna ba5 kao i kod provodenja

drugih aktivnosti.

- Preporuka 16 (str. 30) ,,Nadograditi sustav osiguravanja kvalitete za struinu i znanstvenu

dielatnost nastavnika, koji bi omogutio odrZiviji i dugoroino uiinkovitiji ramoj ovog dijela

VGUK-a, ito ie vaZno za ispunjavanje strateikih ciljeva, ali i za budubi ramoj ljudskih

potencijala i ramoj VGUK-a kao institucije."

OEitovanje: Smatramo da ova preporuka nije dovoljno jasna i precizna. Takoder istidemo

dinjenicu, koja je bila i argumentirana prilikom audita, da je VGUK u posljednjih tri godine

znatno napredovao Sto se tide znanstvene i strudne djelatnosti (objavljeni radovi, znanstveni

i strudni projekti i dr.) Sto ukazuje na pobolj5anje u ovom segmentu djelovanja i ruda

Udili5ta. Osim toga, i ovo Povjerenstvo je to navelo u ZapaZanjima i zakljudku pod

kriterijem 3.5. Pobolj5anja, inovacije i utjecaji ,,VGUK je uglavnom proveo izmjene u

podruiju znanstvenih aktivnosti temeljem preporuka iz prethodnog realcreditacijskog

imjeYta. " (str. 31).

Kriterij pod 3.5. PoBOLJSANJA, INOVACIJE I UTJECAJ

Zapail,anja i zakljuiak (str. 31 -32)z
- Zapailanje 4 (str. 3D VGaK ne organizira interne radionice za poboljianje nastavnog

procesa; predavanja se provode u uiionici i na terenu, ito je uglavnorn vrlo dobro

prihvateno od strane studenata, koji imaju pozitivan stav oko provodenja trenutnog

studijskog programa

Oiitovanje: Nije razvidno na temelju dega je Povjerenstvo, i to vi5e puta, u Izvje56u

napisalo tj. zakljudilo da VGUK ne organizirarudionice. Ve6 je ranije u ovom Oditovanju
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navedeno (str. 4 Oditovanje na preporuku 5 u sklopu 3.2. Planiranle i upravljanje te str. 7

Oditovanje na preporuku 4 u sklopu 3.3. Provedba i pra6enje) da VGUK kontinuirano

organizira interne radionice za pobolj5anje nastavnog procesa. Takoder, o tome se

razgovaralo i na sastanku s Upravom. Ovo zapai.atje je kontradiktorno dinjenici da je

Povjerenstvo u istom zapaZanlapohvalilo organizaciju predavanj ai zadovoljstvo studenata.

Takoder nigdje u Izvje56u Povjerenstvo nije kao nedostatak istaknulo lo5u kvalitetu nastave,

nastavnika i nastavnog procesa Sto je naravno odraz kontinuiranog rada i usavr5avanja

nastavnika.

Zapail,anje 6 (str. 3l) ,,Postoji pratenje prolaznosti studenata i zavr\enosti, ali bi na

temelju tih podataka trebalo vrfiti korekciie i poboliiavania sustava."

Oiitovanje: Nije jasno na temelju kojih dinjenica ili dokaza je donesen ovakav zakljudak.

Prati se prolaznost studenta i po predmetima i po godinama. O tome se razgovaralo s

nastavnicima i Sefovima katedri. Osim toga,i u Zavr5nom izvje5du internog audita navodi

se primjer pobolj5anja koji se temeljio na analizama. ,,Primieri su nekih inovaciia na

temelju izlaznih anketa i provedenih analiza SOUK-a: izmiene u ECTS bodovima na

pojedinim predrnetima (npr. povetanje broja sati i ECTS bodova na predmetu Osnove

poljoprivredne ekonomike na t.godini studija)" (Zavrino izvje5de internog audita str. 62)

Ova promjena provedena je na temelju primjedbi studenata (ankete) i slabe prolaznosti na

navedenom predmetu.

Zapai,anjeg (str. 3l) ,,Uiili1te ima razvijen ERASMUS program, ali miere koje suuvedene

ne primjenjuju se dovoljno i ne daju bitna poboljSania."

Oiitovanje: Ne slaZemo se s ovim zakljudkom. I odlazna i dolazna mobilnost putem

ERASMUS programa mobilnosti je dobro iskori5tena i u kontinuiranom porastu. Podatke o

tome je Povjerenstvu prezerftirala Erasmus koordinatoica, a takoder je to utwdeno i

internim auditom kvalitete te je sastavni dio zakljudaka internog audita (str. 35, 36 i 44

Zavrinogizvjesda unutarnje prosudbe kvalitete). Smatramo nepravednim ne uzeti u obzir

okolnosti u2020. koje su zustautjecale i na dolaznu i na odlaznu mobilnost, ali dak i u tim

okolnostima ostvarene su tri dolazne mobilnosti zbog studija, dvije dolazne mobilnosti

nastavnika i ti odlazne mobilnosti na praksu, a dogovorene su i brojne druge mobilnosti

koje su odgodene za povoljnije epidemiolo5ke uvjete.

Zapail,anje LL (str. 3l) ,,Pratenje aktivnosti istraZivania trebalo bi se provoditi godiSnje,

ali usprkos definiranom pratenju (prema Pravilniku o unutarniem sustavu osiguravanja i

unapredivanja kvalitete VGUK-a) to nije uiinjeno, kao ni primiena mjera poboli\ania na
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temeliu rezultata evaluacije procesa, inovuciju procesa i utjecaj procesa osiguranja

kvalitete u istraiivaikoj djelatnosti na razvoj visokoikolskog procesa VG(JK-a.'(

Oiitovanje: iinjenica je da izvjestavanje o znanstvenoj i strudnoj djelatnosti nije

provodeno u skladu s Prirudnikom, no ipak su bila prezentirana godi5nja izvjesia o
znanstvenom i strudnom radu, a ubudude 6e se izvje5da raditi prema Prirudniku. Medutim,

t zapaianjima i zakljudcima Povjerenstvo navodi ,,VGUK je uglavnom proveo izmjene u

podruiju znanstvenih aktivnosti temeljem preporuka iz prethodnog realveditacijskog

imieita." (str.31). Takoder na podetku iste stranice se istide ,,Pohvalna je otvorenost

VGUK za vanisko vrednovanje. Na sastancima Poujerenstya s upravorn i svim unutarnjim

i vaniskim dionicima prirnjetna je posvetenost ramoju kulture kvalitete i poboljianja na

svim razinantaoo, Sto smatramo da se odnosi i na znanstvenu i strudnu djelatnost. Stoga

smatramo da Povjerenstvo nije koherentno u svojim iskazima i zakljudcima, zapai,wya sv

desto kontradiktorna te se ne moZemo sloZiti s navedenim zapailanjima pod ovim kriterijem.

Preporuke (str.31- 32)

- Preporuka 2 (str. 32) ,,Potrebno je poboljflati vidljivost odluka/pravilnika, npr. Pravilnik

o nagradivanju nastavnog/nenastavnog osoblja. (J razgovoru s nastavnicima utvrdeno je
da dio nastavnika nije upoznat o postojanju i sadriaju pravilnika."

Oiitovanje: Pravilnik o nagradivanju nastavnog osoblja javno je objavljen na strani cama

UdiliSta gdje se nalaze i svi ostali pravilnici. Nije istina da nastavnici nisu upoznati s

Pravilnikom. U razgovoru s nastavnicima samo je jedan nastavnik to izlavio dok su svi

ostali potvrdili da znaju zaPravilnik. U postupku dono5enja ovog Pravilnika, kao i svih

drugih vaZnijih op6ih akata Udili5ta, svi dlanovi Strudnog vije6a bili su pozvani na javnu

raspravu, a Strudno vijeie dine svi nastavnici (pa i nastavnik koji je izjavio da nije upoznat

s Pravilnikom), predstavnici studenata i predstavnik nenastavnog osoblja te su sudjelovali i
u njegovoj izradi (svojim prijedlozima i komentarima na javnoj raspravi) i usvajanju na

Strudnom vije6u. Smatramo da se zakljudak tj. preporuka ne moZe temeljit na iskazu jednog

nastavnika.

- Preporuka 3 (str. 32) ,,Potrebno je izraditi indikatore uspje1nosti na razini institucije i
kontinuirano ih pratiti. "

Oiitovanje: Indikatori ili pokazatelji kvalitete VGUK navedeni su u Prirudniku kvalitete

Sto je vei ranije obja5njeno na str. 3 vezano vz Zapalanje 33 (str. 23 lzvjeilaPovjerenstva).

Osim toga, indikatori se kontinuirano prate temeljem procesa/aktivnosti definiranih

Prirudnikom zalto postoje dokazijavno objavljeni na web stranici Udili5ta.
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Preporuka 5 (str. 32) ,,Svi dokumenti SOK-a trebaiu bitiiavno dostupni dionicima."

Oiitovanje: Glavni dokumenti javno su dostupni, ali pojedini ne mogu biti zbog za5tite

podatka (npr. neki zapisnici o provedenim evaluacij arrra, razgovorima prilikom uodenih

nepravilnosti u kojim se navode imena i prezimena dionika sastanka). Smatramo da

Povjerenstvo u vi5e navratanije uzelo v obzit ogranidenja vezana uz GDPR.

Preporuka 8 (str. 32) ,,Poboljflati postupak osiguravania ramoja l<valitete na poliu

istraZivanja."

Oiitovanje: Ova preporuka nije dovoljno jasna te nije povezano sa zakljudcima po kriteriju

3.5. MoZe se primijeti da je i kontradiktorna zakljudku Povjerenstva ,,Potiiu se

objavljivanja znanstvenih ilanaka i literature (udibenika, nastavnih materiiala) i prijave

projekata." kao i zakljudku ,,VGUK je uglavnom proveo izmiene u podruiju znanstvenih

aktivno s ti t eme lj em pr ep o ruka i z pr e tho dno g r e akr e dit acii s ko g imi e i t a. "

Preporuka 9 (str. 32) ,,Potrebno je preispitati primjenu procesa i aktivnosti i posebno

nj ih ov a m e dudj e I ov anj a i p o b o li 3 av anj a s us t av a. "

Oiitovanje: Nije razvidno temeljem dega je dana ova preporuka. Udili5te je ionako

prilikom unutarnje prosudbe uodilo da je potrebno napraviti ponovnu reviziju Prirudnika

kao temeljenog dokumenta SOUK-a(zadnla jeradena 2017. godine) kako bi seunaprijedili

i pobolj5ali pokazatelji tj. indikatori uspje5nosti i procesi i aktivnosti kojim 6e se pratiti.

Stoga smatramo da Povjerenstvo nije uzelo u obzir nalaz unutarnje prosudbe tj. Preporuku

zapobolj5anj e: Revizija i nadopuna Priruinika i pripadaiutih dokumenata, akoje se nalaze

u Izvje$6u unutarnje prosudbe (detaljnije na str. 13). To dokazuje da Udili5te prati svoje

aktivnosti i kontinuirano radi na pobolj5anjima istih.

Preporuka 10 (str. 32) ,, Potrebno je aktivno pratiti sustav osiguravania l<valitete na svim

razinama te voditi raiuna da se rade poboljianja na ternelju imieY6a i analiza."

Oiitovanje: Smatramo da je ova preporuka opet kontradiktorna prvom zakljudku pod 3.5.

,,Pohvalna je otvorenost I/GUK za vanjsko vrednovanje. Na sastancima Pouierenstva s

upravom i svim unutarnjim i vanjskim dionicima primjetnaie posvetenost ramoiu lailture

lryalitete i poboljianja na svim razinama." i da izvje56e nije koherentno. Osim toga na str.

Zl3, lO i 13 smo se ved o tome oditovali tj. Povjerenstvo je bilo upoznato s pobolj5anjima

koja su provedena temeljem analiza (pismeno kroz Interno izvje56e audita) i usmeno na

sastancima. Takoder, Povjerenstvo je i ovdje moglo zatraLili dodatne dokaze u skladu s

nadelima navedenim u Prirudniku za audit AZYO-a (audit se zasniva na dokazima;

...auditom se prouieravaiu podaci iz imieita o unutarnjoj prosudbi ...).
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- Preporuka 11 (str. 32) ,,Podaci prikupljeni anketiranjem trebaju se qnalizirati i koristiti

za unapredenj e sustava. "

Oiitovanje: Podaci se koriste za unapred.enje sustava. Neki primjeri su navedeni i u

Zavr5nom izvje5iu unutarnje prosudbe (str. 62163) Npr. ,,Primjeri su nekih inovacija na

temelju izlaznih anketa i provedenih analiza SOUK-a: izmjene u ECTS bodovima na

poiedinim predmetima (npr. povetanje broja ECTS na predmetu Osnove poljoprivredne

ekonomike na l.godini studija); inovacije i poboljianja po pojedinim predmetima; uveden

predmet Osnove biometrike i metode izrade zavrinog rada; provedena je evaluacija

progrqma cjeloiivotno uienja; napravljena poboljianja kod vrednovanja i formiranja
konaine ociene prakse na pojedinim predmetima; preraspodjela ECTS bodova u 6.

semestru iim ie i zavrini rad dobio ECTS bodove; revidiranje i unapredivanje provedbe i
vrednovanja IPZ; na temelju niske prolaznosti studenata na pojedinim predmetima uvecleni

su propedeutiiki predmeti kako bi se pomoglo studentima u savladavanju nastavnog

gradiva; nakon anketiranja studenata o zadovoljstvu s online nastavom doilo se do

saznania preko koieg posluiitelja su studenti najzadovoljniji s nastavom (Microsoft Teams)

te su odriane radionice za nastavnike za rad upravo na tom posluZitelju; prema ranijim

preporukama za poboljianje (primjedbe studenata) zaposlena je lotjiZniiarka na puno

radno vrijeme; kao rezultat analize qnkete o permanentnom usayriavanju nastcnnika svake

tri godine revidira se Katalog kompetencija u kojem se nalaze podaci o napredovanju i
usavriavaniu nastavnog osoblja i dr. I ovdje vrijedi sve isto Sto je navedeno u prethodnom

oditovanju o nadelima audita.

Zakljuino:

U dobroj vjeri da 6e Povjerenstvo razumjeti navedena razmatranja s na5eg stanoviSta, Leljeli

bismo na kraju iznljeti konadne zakljudke i primjedbe na provedeni audit i na postupke za koje

smatramo da su bitno utjecali na rezuTtale i kvalitetu lzvjelca na koje se oditujemo i koje ne

moZemo prihvatiti.

Smatramo da je Izvje56e, odnosno zakljudci i preporuke u dosta podrudja kontradiktorno i da

Izvje56e nije u potpunosti koherentno. Smatramo takoder da se odredeni zakljudci ne temelje

na dokazima te da Povjerenstvo u nekim sludajevima nije dokaze ni zatraLilo, a Sto je prema

Pravilniku i Prirudniku za audit AZYO-a u postupku audita uobidajena praksa (Prirudnik za

audit AZYO-a, Nadela, str. 6.). To se odnosi i na dodatnu dokumentaciju koju je Povjerenstvo

moglo zatraLiti kako bi moglo relevantnije donositi zakljudke. U Nadelirna se istide .."auclitom

se proujeravaiu podaci iz izujeita o unutarnjoj prosudbi... ", Sto Povjerenstvo nije u dovoljnoj
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mjeri provelo te nije zatraililo dokaze za navedeno u internom izvje56u, a Sto je moglo bitno

utjecati na zakljudke i zapaLanja. Svjesni smo dinjenice da svi dokumenti (npr. zapisnici,

izvjeSda i s1.) nisu bili dostupni na web stanici, a tijekom audita smo i obrazloilili za5to nisu

(GDPR), medutim, to ne moZe biti dokaz da oni ne postoje i da se ne izraduju.Iz lzvje1fla

Povjerenstva takoder je vidljivo da neka obja5njenja dobivena zavijeme posjeta nisu uzeta u

obzir ili nisu prihvadena. Osim toga, predsjednik Povjerenstva je wlo desto isticao primjere

postupaka SOK-a vlastite institucije te je Povjerenstvo na temelju toga donosilo zakljudke i

preporuke (neki primjeri navedeni na str. 7 i l2). Smatramo da je time naru5en Etidki kodeks

vanjskog vrednovanja koji je naveden u Protokolu u postupku audita (Za vriieme vanjske

prosudbe, Agencija u svom Pravilniku o auditu (KLASA: 030-02/17-02/0012; URBROJ: 355-

02-03-17-0001) ilankom 5.5. i ilankom 6 odreiluje da su ilanovi poujerenstva neovisni u svom

radu i ne predstavljaju svoje matiine institucije. Prilikom sudjelovania u postuplru audita vode

se naielom nepristranosti i objektivnosti) i da audit nije proveden u skladu s Pravilnikom i

Prirudnikom za audit AZYO-a (sh. 4 Pravilnika i str. 14 Prirudnika za a.udit). Smatramo da

takav postupak nijg ni u skladu s jednom od svrha audita navedenom na podetku Izvje56a

,,poticati autonomiju visokih uiiliita po pitanju institucijskog profilirania i ramoja lailture

lwalitete... " te dane treba primjenjivati zadate obrasce kao jedine mogude, odnosno da svaka

ustanova mora imati slobodu da postupke prilagodi svojoj specifidnoj situaciji.

Takoder smatramo da nema dovoljno negativnih zakljudaka i nesukladnosti na temelju kojih je

Povjerenstvo zakljudilo da je Uditi5te t zadnja dva elementa/lmterya vrednovanja u podetnoj

fazi.Yetina zakljudakaizapaLanjapo zadnjadva elementa wednovanja ne mogu u dovoljnoj

mjeri potwditi kriterije za avditna temelju kojih smo premarazvijenosti swstani u podetnu fazu

(npr. kod zadnjeg elementa vrednovanja 3.5. Pobolj5anja, inovacije i utjecaj, gdje je ve6ina

zakljulakaizapalxrjaPovjerenstvapozitivna i/ili pohvalna, ili kod elementa3.4. gdje se znatan

dio zapaLanla odnose na neke tehnidke pogreske u dokumentima) ane na provodenje i procjenu

procesa). Smatramo vaLnimistaknuti i dinjenicu da je u postupku reakreditacije Udili5ta koji je

proveden 2018. medunarodno Strudno povjerenstvo Interno osiguravanje kvalitete ocijenilo

visokom razinomkvalitete. Svjesni smo dinjenice da se postupak reakreditacije provodio ne5to

drugadije i da je u postupku vanjskog audita naglasak stavljen na procesni pristup osiguravanju

kvalitete. Medutim, i jedan i drugi postupak prate osiguravanje kvalitete prema ESG

standardima te smo mi5ljenja da Udili5te i po zadnja dva elementa /kriterija wednovanja

zasluhuje biti u razvijenoj fazi. Moramo naglasiti da se osiguravanje kvalitete na VGUK

uspje$no provodi joS od uvodenja Bolonjskog procesa tj. od 2005. godine. Osim to5a,2012.

godine je ustrojen i novi SOUK VGUK sukladno preporukama AZYO-a (podaci navedeni u



IzvjeSdu unutarnje prosudbe, str. 5/6). Sve od 2005. do danas sustav se kontinuirano unapreduje

i ostvaruju se stalna pobolj5anja u svim procesima i aktivnostima tj. podrudjima djelovanja

VGUK, Sto je i jedan od zakljudaka Povjerenstva po elementu vrednovanja 3.5 Pobolj5anja,

inovacije i utjecaji: ,,Poltvalna je otvorenost YGUK za vanjsko vrednovanje. Na sastancima

Poujerenstva s upravom i svim unutarnjim i vanjskim dionicima primjetna je posveienost

razvoju kulture kvalitete i poboljianja na svim ra.zinarnt", a Sto 6e Udili5te i ubudu6e

nastaviti. Stoga se nikako ne moZemo sloZiti sa zakljudkom da u proteklom razdoblju nismo

uop6e unaprijedili sustav, nego smo naprotiv nazadovali.

Nadaju6i se da 6ete na5e primjedbe i obrazloZenlauvaZiti, srdadno vas pozdravljamo.

DEKANICA

Dr. sc. Marijana Ivanek-Martindi6, prof. v. 5.

K*"rilt
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